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Optag 2008:

Færre studerende på Humaniora

Antallet af unge, der er optaget på 
universiteterne, er faldet markant i 
forhold til 2007. Det gælder også 
Det Humanistiske Fakultet, der i år 
tager imod færre studerende

1.034 nye studerende er begyndt på fa-
kultetet. Det er 12 % færre end sidste år, 
men skal ses på baggrund af mange års 
uafbrudt stigning. 940 studerende blev 
optaget i 1. runde, mens 94 tog imod 
tilbuddet i 2. runde om at begynde på 
en af de ledige pladser på de humani-
stiske studier. Mens medievidenskab, 
dramaturgi, spansk og antropologi har 
optaget flere studerende end sidste år, er 
tilbagegangen blandt de større fag mest 
markant for engelsk-studiet og filosofi og 
idéhistorie.

 Nye specifikke adgangskrav, ny gym-
nasiereform og de gode jobmuligheder 
på arbejdsmarkedet er blevet brugt som 
mulige forklaringer på de lave ansøger-
tal, der ikke kun har ramt Humaniora 
på Aarhus Universitet. Mange andre 
uddannelser har også oplevet faldende 
ansøgertal.

Det Humanistiske Fakultet fik i 1. 
runde 21 % færre 1.prioritetsansøgere i 
forhold til sidste år, mens Københavns 
Universitet fik 24 % færre. 18.093 blev 
samlet set tilbudt plads på universiteter-
nes bacheloruddannelser, hvilket er 5700 
færre end sidste år. Et historisk stort fald, 
som videnskabsminister Helge Sander 
derfor også ved flere lejligheder har 
kommenteret på i dagspressen.

Tal skal analyseres 
På baggrund af det faldende optag har 

Helge Sander bebudet, at han er parat 
til at se på, om man kan foretage enkelte 
justeringer af de specifikke adgangskrav. 
Derudover har han iværksat en opini-
onsundersøgelse blandt de 19-22-årige, 
som har den relevante adgangseksamen, 
men som ikke har søgt optagelse i år, for 

at få et præcist indtryk af de unge. Og 
uanset udfaldet af undersøgelserne har 
Helge Sander til Dagbladet Information 
meldt ud, at han ikke mener, at det lave 
optag vil få alarmerende konsekvenser 
for uddannelsernes økonomi.

– Nu bliver de konkrete tal studeret 
og analyseret, og så må vi afvente og se, 
hvad undersøgelserne viser, og derefter 
overveje om i givet fald hvordan, de 
specifikke adgangskrav kan justeres. 
Vi er kommet i en situation, hvor der er 
ansøgere, som vi synes er kvalificerede, 
men som vi ikke må optage. Det er ær-
gerligt og de unødigt ledige pladser vil 
da koste os noget på indtægtssiden, men 
jeg lægger ikke op til drastiske tiltag. 
Lad os først og fremmest tage godt imod 
dem, der er kommet ind, siger dekan 
Bodil Due. 
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Optag pr. 1. september

2008 1034

2007 1169

2006 1184

2005 1245

2004 1158

2003 1152

2002 1225

2001 1227

2000 1308

1999 1250

1998 1055

1997 1147

1996 1029
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1.034 nye studerende er begyndt på fakultetet. Det er 12 % færre end sidste år, men skal ses på 
baggrund af mange års uafbrudt stigning.


